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 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2025-01-21 

Datum då anslaget sätts upp 2025-01-22 Datum då anslaget tas ned 2025-02-13 

Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelseförvaltningen 
 

Underskrift 

  

 Jeannette George  
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§ 1 Dnr 27802  

Informationsärenden 

Kommunstyrelsen har fått information om följande: 

Revision på besök med tre frågeställningar – Anders Gäfvert, ordförande i 

revision och Lars Niklasson, ledamot i revision. 

1) Re Hur återrapporteras ”uppsiktsplikten” till hela kommunstyrelsen? 

2) Hur ser processen ut vid externa förhyrningar? 

3) Hur hanterar kommunstyrelsen eventuella undanträngningseffekter 

utifrån 2024 års underskott? 

 

Avtal angående VA-anläggning för camping och restaurang på Smitingen – 

Uno Jonsson, tillväxtchef 

Återrapportering Landsbygdsmedel – Eva-Lotta Öberg, utvecklare 

Garanti och depålösning – Ulf Andersson, trafik- och fritidschef. 

Hyresavtal – Nytt kommunarkiv – Lars Liljedahl, kommundirektör 

 

______  
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§ 2 Dnr 35369  

Val av justerare  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att välja Ida Skogström (M) att justera dagens protokoll           

______  
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§ 3 Dnr 2025-000003 1.1.2.1 

Fastställande av föredragningslista 2025 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

att fastställa föredragningslistan för dagens möte.        

Bakgrund 

Ordföranden går igenom upprättad föredragningslista.      

Beslutsunderlag 

Kallelse med dagordning till dagens sammanträde          

______  
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§ 4 Dnr 2024-000129 1.1.1.1 

Motion - Främja självhushållning i Härnösand 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att motionens första att-sats avslås, samt 

att motionen i övrigt anses besvarad. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Christina Lindberg (C). 

Yrkanden 

Christina Lindberg (C) yrkar bifall till motionen.      

Propositionsordning 

Ordförande finner att det föreligger två förslag till beslut, liggande förslag 

och Christina Lindbergs (C) bifallsyrkande till motionen.  

Ordförande frågar om kommunstyrelsen avser att besluta i enlighet med 

liggande förslag.  

Ordförande frågar om kommunstyrelsen avser att besluta i enlighet med 

Christina Lindbergs (C) yrkande.  

Ordförande finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med liggande 

förslag.      

Reservation 

Christina Lindberg (C) reserverar sig till förmån för sitt eget yrkande. 

Bakgrund 

Johan Wester (C) har lämnat in en motion till fullmäktige där han föreslår att 

det går att göra mer för att främja självhushållning i Härnösands kommun. 

Motionen föreslår att  

- kommunen ska slopa avgiften för anmälan för kompostering av avfall 

- beakta möjligheter till livsmedelsproducerande odling och djurhållning i 

stadsplanering för bostäder och övrig exploatering. 
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- Att utreda hur kommunen kan främja självhushållning avseende 

matproducerande djur, så som höns. 

- Att utreda hur kommunen kan främja att fler odlar mer för ökad 

självhushållning i Härnösand. 

Motionen har beretts av kommunstyrelseförvaltningen och 

Samhällsnämnden har yttrat sig över förslagen. 

Samhällsnämnden anser att avgiften för anmälan för kompostering av avfall 

ska behållas. De anser också att det i detaljplaneprocessen beaktas att det ska 

finnas en grönyta, däremot går det inte att bestämma vad markägaren 

använder det området till. Gällande självhushållning avseende 

matproducerande djur har redan ett beslut antagits för att främja förenkling 

av hönshållning inom detaljplanelagt område. Idag finns två 

kolonilottsområden i tätorten som främjar egen odling. 

Bedömning 

Kommunstyrelseförvaltningen delar samhällsnämndens bedömning att 

avgiften för anmälan av kompostering ska vara kvar utifrån att den 

handläggning som görs bör betalas av den sökande och inte av 

skattekollektivet. Förvaltningen anser att avgiften är skälig utifrån 

arbetsinsats och i jämförelse med andra kommuners taxor. Dessutom så är 

det viktigt att matavfallet tas in för att främja biogasframställning. 

Vad gäller övriga förslag i motionen är kommunstyrelseförvaltningens 

bedömning att det redan idag beaktas delar av motionärens intentioner då det 

alltid finns grönytor planerade i samband med exploatering av nya områden. 

Det finns dock inte möjlighet att i detaljplan reglera vad markägare sedan 

använder dessa grönytor till. Beslut om att underlätta hönshållning har fattats 

nyligen. 

Ytor för odling finns redan idag tillgängliga, bland annat via de områden 

med kolonilotter som finns i tätorten. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-01-09 

Checklista inför beslut med instruktioner 

Motion - Främja självhushållning i Härnösand 

______  
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§ 5 Dnr 2024-000398 2.6.1.2 

Hyresavtal - nytt kommunarkiv (Städet 15) 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna föreslaget hyresavtal för nya lokaler till Kommunarkivet, samt 

att delegera till kommundirektören att underteckna hyresavtalet. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Ida Skogström (M), Andreas Sjölander (S), Christina 

Lindberg (C), Glenn Sehlin (SD), Emil Karlsson (V), Olle Löfgren(L) och 

Knapp Britta Thyr (MP).  

Yrkanden 

Ida Skogström (M) yrkar avslag.  

Christina Lindberg (C), Glenn Sehlin (SD) och Emil Karlsson (V) instämmer 

till Ida Skogströms (M) yrkande. 

Knapp Britta Thyr (MP) yrkar bifall till liggande förslag.       

Propositionsordning 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, liggande förslag och 

Ida Skogströms (M) avslagsyrkande.  

Ordförande frågar om kommunstyrelsen avser att besluta i enlighet med 

liggande förslag.  

Ordförande frågar om kommunstyrelsen avser att besluta i enlighet Ida 

Skogströms (M) yrkande.  

Ordförande finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med liggande 

förslag.      

Votering begärs och verkställs.      

Votering och utfall 

Ordföranden ställer följande propositionsordning: ja för liggande förslag och 

nej för Ida Skogströms (M) avslagsyrkande. 
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Med 8 ja-röster mot 7 nej-röster finner ordföranden att kommunstyrelsen 

beslutat enligt liggande förslag.  

Hur de enskilda ledamöterna röstat framgår av tabellen nedan. 

Ledamot Ersättare Parti § 190 

   Ja Nej 

Andreas Sjölander  S X  

Knapp Britta Thyr  MP X  

Eva-Clara Viklund Göran Kejerhag Östlund M  X 

Magnus Oscarsson  S X  

Anne-Cathrine Genberg  S X  

Johan Nilsson Lars Halén  S X  

Ann Kristine Elfvendal  S X  

Lotta Visén Monica Fällström S X  

Emil Karlsson  V  X 

Ingemar Wiklander  KD X  

Ida Skogström  M  X 

Ingemar Ljunggren  M  X 

Glenn Sehlin  SD  X 

Charlotte Höglund Bystedt   SD  X 

Christina Lindberg  C  X 

         

Reservation 

Moderaterna, Sverigedemokraterna, Centerpartiet och Vänsterpartiet 

reserverar sig till förmån för sina egna yrkanden. Reservationerna ligger som 

en bilaga till protokollet.  

Bakgrund 

Idag hyr kommunen lokaler i andra hand av Riksarkivet på Kusthöjden. 

Riksarkivet ska flytta sin verksamhet till Saltvikshöjden, att flytta med 

kommunarkivet i Riksarkivets nya lokaler på Saltvikshöjden är inte ett 

alternativ. För att säkerställa en fortsatt effektiv och säker hantering av 

kommunarkivet, måste en flytt från nuvarande lokaler på Kusthöjden 

genomföras. 

Lokalförsörjningsprocessen 

Lokalförsörjningsenheten har, efter uppdrag från lokalgruppen och i 

samarbete med verksamheten tagit fram ett lokalprogram som specificerar 

kraven för nya arkivlokaler. Lokalprogrammet skickades till fyra 

fastighetsägare i Härnösand, och två förslag inkom. Efter en granskning 

visade det sig att endast ett av förslagen uppfyllde de specifika kraven som 

ställs på arkivlokaler, lokalen där fritidsbåtsmuseet var på före detta 

Tobaksmonopolet. Se bilaga om processen. 
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Ekonomi 

Lokalen omfattar en yta om 2 067 kvm fördelad på tre våningsplan med en 

årshyra som uppgår till 3 708 837 kronor och med en avtalstid på 25 år. Det 

ger en kvadratmeterkostnad på 1 794 kronor/år. I de nya lokalerna är 

Riksarkivets krav på arkivlokaler uppfyllda och rymmer cirka 15 000 

hyllmeter. Kommunens behov är i dagsläget cirka 4 000 hyllmeter.  

Det ger en årlig kostnad per hyllmeter på 217,25 kronor. 

I nuläget betalar kommunen drygt 0, 9 mnkr i de befintliga lokalerna. 

Kommunens hyresandel i nya arkivlokaler blir vid full uthyrning 869 120 

kronor. 

Kostnaderna för arbetsplats, förråd och gemensamma ytor (övriga ytor) är 

5000 kronor per månad.  

Ett nyckeltal för antal medarbetare per hyllmeter har räknats fram av 

Sydarkivera och de anger att det är 1,0 tjänst per 2000 hyllmeter. Det innebär 

i sin tur att när Nordarkiv är igång och alla ytor är uthyrda så är övriga ytors 

andel av den totala hyran per år 450 000 kronor då 15 000 hyllmeter 

motsvarar 7,5 tjänster. Härnösand har idag 2,0 tjänster i arkivet. 

Nordarkiv 

Beslut har tagits om att bilda Nordarkiv och då behöver det i de nya 

lokalerna finnas utrymme för andra kommuner, kommunens bolag, 

myndigheter och ideella föreningar att ingå. Dialoger pågår med andra 

kommuner i länet om samlokalisering, samverkan och olika 

tjänsteerbjudanden då Härnösands kommun har hög kompetens gällande 

arkiv, e-arkiv och informationssäkerhetsarbete. I dialog med andra 

kommuner är det känt att det finns behov av nya arkivlokaler i länet och en 

utveckling av e-arkiv. 

Till dags dato har Sollefteå kommun, Kramfors kommun samt Timrå 

kommun fattat beslut och skrivit under en avsiktsförklaring där det uttrycks 

att respektive kommun vill undersöka möjligheten att: 

* Förvara sitt/del av arkivmaterial i Härnösands arkivlokaler. 

* Etablera ett samarbete där Härnösands kompetens inom arkivområdet kan 

stödja respektive kommuns arkivverksamhet 

* Att det bidrar till en resurseffektiv och hållbar lösning för alla kommuner. 

Se bilagor. 

Kommunförbundet har också fört dialog om arkiv och överlämnat frågan till 

Kommundirektörerna för ett helhetsgrepp kring behov och strategiskt beslut 

vad gäller arkiv. Frågan ska också samordnas med Regionen inför 

tecknandet av ett avtal med Föreningsarkivet.  
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Kommunfullmäktige har fattat ett inriktningsbeslut om att de kommunala 

bolagen bör ingå i Nordarkiv arkivcentrum. 

Omvärldsspaning om arkivlokaler och kostnader 

Sydarkivera har projekterat för nya arkivlokaler (år 2020) och vid en 

nybyggnation av arkivlokaler uppgick 2020 till 30 000 kr/kvm, vilket 

bedöms ha ökat till cirka 35-40 000/kvm med dagens kostnadsbild. 

Sydarkivera fakturerar till sina medlemmar idag 300 kronor per hyllmeter för 

att deponera och hantera analogt arkiv. Utöver den kostnaden tillkommer 

medlemsavgift årligen på 1kr/invånare. Sydarkivera har i nuvarande lokaler 

en kostnad om 13 000 kronor/kvm /år för kontor.  

Regionarkivet Stockholm 

Enligt deras hemsida kostar det 200 kronor per hyllmeter/år. Arbetskostnad 

för deponi ((gallring, återsökning, framtagning av förvarad information eller 

prov, kopiering, paketering) tillkommer en kostnad om 600 kronor per 

timme. 

Jönköping länsarkiv är ett folkrörelsearkiv med 150 medlemsorganisationer.  

Arkiv Jönköpings län får ekonomiska medel i form av bidrag från Region 

Jönköpings län, länets kommuner, samt i form av medlems- och hyllavgifter 

från våra medlemmar. Distriktsorganisationer betalar 1300 kr i 

medlemsavgift per år. I medlemsavgiften ingår 10 hyllmeter utrymme att 

disponera för organisationens eget arkiv och för de föreningar som är 

anslutna till distriktsorganisationen. Utrymme utöver detta kostar 150 kr/år 

och hyllmeter. För icke medlem i distriktsorganisationer kostar det 250 

kronor/hyllmeter. 

Region Jönköping  

Regionfullmäktige har fattat beslut om att bygga ett nytt länsarkiv i Nässjö. 

Satsningen beräknas kosta 198 mnkr och rymma 50 000 hyllmeter samt 32 

arbetsplatser. Det nuvarande länsarkivet kommer att inrymmas i regionens 

nya arkiv.  

Enligt utredningen SOU 2002:78 ”Ett arkiv för alla – nu och i framtiden” 

från varierade kostnaden per hyllmeter år 2000 mellan olika landsarkiv, från 

138 kronor i Lund till 277 kronor i Vadstena.  

Utredningen lyfter fram att det på flera orter sker samverkan (år 2000) 

mellan kommunerna på sådant sätt att flera kommuner ”delar på” en 

arkivarie. Som exempel nämner utredningen att kommunarkivarien i 

Mariestads kommun också är arkivarie i några kringliggande kommuner. 

Mariestads kommun säljer på detta sätt arkivtjänster till de kringliggande 

kommunerna. Alternativet för dessa kommuner kan vara att inte ha tillgång 

till en utbildad arkivarie överhuvudtaget. 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-01-10 

Bilaga 1 - Lokalprocess inhyrning av ny verksamhetslokal 

Bilaga 2 - Avsiktsförklaring Sollefteå kommun 

Bilaga 3 - Avsiktsförklaring och delegationsbeslut Kramfors kommun 

Bilaga 4 - Avsiktsförklaring Timrå kommun 

Bilaga 5 - Hyresavtal arkivlokaler (Städet 15 

Bilaga – Hyresvillkor och gränsdragningar 

 

______  
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§ 6 Dnr 2024-000370 1.2.2.2 

Reglemente för Näringslivsråd Härnösand 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anta Reglemente för Näringslivsråd Härnösand, 

att i reglementet göra ett tillägg om att rådets minnesanteckningar skickas 
för kännedom till kommunstyrelsen, samt 

att reglementet gäller 2025-2028.

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Knapp Britta Thyr (MP), Ida Skogström (M) och Andreas 

Sjölander (S).  

Yrkanden 

Knapp Britta Thyr (MP) lämnar ett tilläggsyrkande; 

att i reglementet göra ett tillägg om att rådets minnesanteckningar skickas för 

kännedom till kommunstyrelsen, samt 

att reglementet gäller 2025-2028. 

Propositionsordning 

Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut, liggande förslag 

med Knapp Britta Thyrs (MP) tillägg till reglementet. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen avser besluta enligt liggande 

förslag med Knapp Britta Thyrs (MP) tillägg. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutat enligt liggande förslag med 

Knapp Britta Thyrs (MP) tillägg.     

Bakgrund 

Syftet med Näringslivsrådet är att stärka förutsättningarna för ett växande 

näringsliv och ett förbättrat näringslivsklimat i Härnösands kommun.   

Detta görs bland annat via god dialog och samtal som skapar ett gott 

samverkansklimat och ett företagsklimat med gemensam kraft.  

Syftet med reglementet är att säkerställa roll och mandat för 

Näringslivsrådet. I rådet ingår representanter från kommunen och 

företagsledare från nyckelbranscher och företagarnas organisationer. Rådet 

ska vara jämställt samt verka för ett hållbart näringsliv. 
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Näringslivsrådet är ett rådgivande, icke beslutande organ som organisatoriskt 

är inordnat under kommunstyrelsen. 

Utgångspunkten är att med gemensam kraft arbeta utifrån tillväxtstrategin 

och den gemensamma handlingsplanen för ett växande näringsliv och ett 

bättre företagsklimat 2021-2025 samt föra dialog om viktiga strategiska 

näringslivsfrågor som är viktiga för företagsplatsen Härnösand.   

Näringslivsrådet ska vara länken mellan kommunen och näringslivet, här ska 

frågor av värde för näringslivets utveckling och främjandet av 

entreprenörskap och tillväxt hanteras och ge samsyn och förståelse för 

företagande och företagens betydelse för välfärden.  

Rådet ska verka för att näringslivets olika aspekter beaktas i 

kommunstyrelsens beslut.   

Bedömning 

Näringslivsrådet kan fungera som en bro mellan det offentliga och privata 

aktörer. Vilket kan stärka förståelsen för varandras behov och skapa en mer 

sammanhållen strategi för näringslivsutvecklingen, 

Fördelar: 

➢ Bättre dialog och samarbete 

➢ Samlad expertis och kunskap 

➢ Effektivare problemlösning 

➢ Främjande av innovation 

➢ Påverkansmöjligheter  

Nackdelar: 

➢ Begränsad representation om alla branscher inte är med 

➢ Risk för ineffektivitet om tydliga mål inte finns 

➢ Konflikter mellan intressen om olika prioriteringar finns hos 

aktörerna  

➢ Brist på engagemang 

 

Bedömningen är att om ett engagerat och långsiktigt arbete med 

gemensamma och tydliga mål samt gemensamma prioriteringar finns inom 
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Näringslivsrådet, så kommer rådet vara en värdefull resurs som genererar ett 

förbättrat och utvecklat näringslivsklimat. Det ökar möjligheterna till nya 

etableringar som ger mer sysselsättning och tillväxt i kommunen i enlighet 

med Tillväxtstrategins mål. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-01-14 

Bilaga - Reglemente Näringslivsråd 

______  
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§ 7 Dnr 2024-000493 1.1.6.1 

Regional samverkansöverenskommelse Västernorrland 
mot organiserad brottslighet 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

att anta Regional samverkansöverenskommelse Västernorrland mot 

organiserad brottslighet, samt 

att uppdra till kommunstyrelsens ordförande att underteckna dokumentet. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Christina Lindberg (C) och Andreas Sjölander (S). 

Bakgrund 

Detta ärende avser en regional samverkansöverenskommelse för att 

gemensamt arbeta mot organiserad brottslighet. Undertecknade parter i 

denna samverkansöverenskommelse är Härnösand, Kramfors, Sollefteå, 

Sundsvall, Timrå, Ånge och Örnsköldsviks kommun, Region 

Västernorrland, Polismyndigheten PO Västernorrland samt Länsstyrelsen 

Västernorrland.  

Förslag till Regional samverkansöverenskommelse Västernorrland mot 

organiserad brottslighet är framtagen av Länsstyrelsen Västernorrland i 

samverkan med Polismyndigheten PO Västernorrland. Överenskommelsen 

är framtagen utifrån polismyndighetens lägesbild som bedömer att den 

organiserade brottsligheten omfattar de brottskategorier som ökar mest på 

länsnivå. Syftet med samverkan är att utveckla det systematiska och 

kunskapsbaserade arbetssättet i länet för att skapa väl övervägda åtgärder 

utifrån lokala och regionala behov och förutsättningar. Arbetet kommer att 

avgränsas mot två prioriterade områden; barn och ungas insocialisering och 

rekrytering i kriminella miljöer samt välfärdsbrottslighet och 

arbetslivskriminalitet. 

Samverkansöverenskommelsen innebär ett gemensamt åtagande som bidrar 

till att förebygga organiserad brottslighet, likväl har berörda aktörer olika 

ansvarsområden och påverkansmöjligheter. Genom samarbetet kan alla 
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deltagares kompetenser nyttjas för att stärka länets motståndskraft mot 

organiserad brottslighet.  

Det regionala nätverket för brottsförebyggande arbete som samordnas av 

Länsstyrelsen Västernorrland ska tillsammans med representant för Region 

Västernorrland ta fram behovsunderlag och en regional åtgärdsplan gällande 

områden att samverka kring. I den tydliggörs vad varje aktör bidrar med och 

åtar sig i arbetet.  

Härnösands kommuns arbete mot den organiserade brottsligheten kommer 

att utgå från kommunens samt Lokalpolisområde Södra Ångermanlands 

lägesbild, medborgarlöftet samt det brottsförebyggande arbete som sker 

enligt beslutad handlingsplanen. Arbetet som sker kopplat till den regionala 

överenskommelsen kommer ske inom ramen för redan budgeterade medel 

och redovisas till Lokala brottsförebyggande rådet tillika Rådet för trygghet 

och hälsa och kommunstyrelsen.  

Samverkansöverenskommelsen gäller mellan 2025-01-31 - 2030-12-31 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-12-17 

Regional samverkansöverenskommelse Västernorrland mot organiserad 

brottslighet Dnr 706-731-2024 

______  
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§ 8 Dnr 2024-000460 1.1.1.2 

Granskning av delegationsordning 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

att anta yttrande över revisionsrapporten som sitt eget, samt 

att översända yttrandet till revisionen. 

Bakgrund 

KPMG har på uppdrag av kommunens revisorer genomfört en granskning av 

kommunens rutiner kring delegation och delegationsbeslut. Uppdraget ingick 

i revisionsplanen för år 2024.  

Syftet med granskningen har varit att bedöma om delegationsordningarna är 

ändamålsenliga samt om styrelse och nämnd har tillräcklig uppföljning och 

kontroll av fattade beslut med stöd av delegation. Revisionens samlade 

bedömning utifrån granskningens syfte är att kommunstyrelsen och 

nämnderna delvis har ändamålsenliga delegationsordningar och delvis har 

tillräcklig uppföljning och kontroll av fattade beslut med stöd av delegation. 

Granskningsresultatet i sin helhet framgår i rapporten Granskning 

delegationsordningar, daterad 2024-11-07. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-01-07 

Yttrande över Granskning av delegationsordning 

Rapport - Granskning av delegationsordning 

______  
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§ 9 Dnr 2024-000385 1.1.1.2 

Granskning av kommunstyrelsen uppsiktsplikt 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att anta ”Kommunstyrelsens yttrande över revisionens rekommendationer, 

”Granskning av kommunstyrelsens uppsiktsplikt”, som sitt eget, samt 

att översända yttrandet till revisionen. 

Bakgrund 

KPMG har på uppdrag av kommunens revisorer genomfört en översiktlig 

granskning av kommunstyrelsens uppsiktsplikt. Uppdraget ingick i 

revisionsplanen för år 2024.  

Revisionen beskriver syftet med granskningen som att säkerställa att 

kommunen har en ändamålsenlig organisation för frågor kopplade till 

lokalförsörjning, samt att säkerställa att kommunen har ett effektivt 

lokalutnyttjande, något som annars kan bli mycket kostsamt för kommunen. 

Revisionen rekommenderar kommunstyrelsen att:  

* Upprätta rutiner för kommunens planerings- och uppföljningsprocess. 

* Se över behovet att komplettera riktlinjen med vilka dokument som  

* kommunstyrelsen behöver för genomförandet av sin uppsiktsplikt. 

* Säkerställa att uppföljning av nämndernas handlingsplaner sker, samt att 

dessa är realistiska för att nå verksamheter inom tilldelade budgetramar. 

* Säkerställa att kommunstyrelsen delges både antagna internkontrollplaner 

och uppföljning av den. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-01-10 

Kommunstyrelsens yttrande - Granskning av kommunstyrelsen uppsiktsplikt 

Revisionsrapport "Granskning av kommunstyrelsen uppsiktsplikt" 

______  
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§ 10 Dnr 2025-000027 1.1.2.0 

Dialog utifrån uppsiktsplikt 2025 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att dialoger ska genomföras mellan kommunstyrelsens presidium och 

socialnämnden, skolnämnden och arbetslivsnämndens presidier under 2025 

med särskilt fokus på respektive nämnds kostnadsutveckling, samt 

att återapportering ska ske till kommunstyrelsen. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S), Ida Skogström (M) och Christina 

Lindberg (C). 

Bakgrund 

Under år 2024 beslutade kommunstyrelsen om fördjupad uppsiktsplikt. Den 

genomfördes genom dialoger med skolnämndens och socialnämndens 

respektive presidium. Dialogerna delgavs kommunstyrelsen i form av 

minnesanteckningar nästkommande möte, för kännedom.  

Kommunstyrelsen fattade flertalet beslut som rörde kostnadsnivån i 

nämnderna, exempelvis: Beslut om återrapportering av nämndernas beslut 

och bedömning för en budget i balans samt att kommunfullmäktige skulle 

besluta att godkänna att kommunen och nämnderna fick gå med underskott 

år 2024. 

Utöver dessa beslut uppdrog kommunstyrelsen till kommundirektören att 

säkerställa att arbetet prioriteras i tillräcklig omfattning. 

Ett sista möte i den fördjupade uppsiktsplikten sker den 27 januari och 

involverar även arbetslivsnämnden. Därefter föreslås dialoger genomföras 

för att följa kostnadsutvecklingen i sagda nämnder för att med det utöva 

uppsikt och fatta beslut om behovet uppstår, i ett tidigt skede om förstärkt 

uppsiktsplikt och formerna för densamma. Dialogerna bör även 

fortsättningsvis dokumenteras och komma kommunstyrelsen till del. 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens ordförandes förslag, 2025-01-14   

______  
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§ 11 Dnr 2024-000521 1.1.2.1 

Förutsättningar för digitalt system med sökbarhet för 
offentliga handlingar 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att anse uppdraget att utreda förutsättningarna för ett digitalt system med 

sökbarhet för offentliga handlingar slutfört, samt  

att uppdra till kommundirektören att återkomma med ett förslag på ett öppet 

webbdiarium, såväl till innehåll som till eventuellt ökade kostnader, senast 

juni 2026. 

Bakgrund 

I motionen "Ökad demokratis insyn" föreslog Johan Wester (C) att 

Härnösands kommun ska införa ett digitalt system för offentliga handlingar, 

med en sökbar funktion för protokoll och beslutsunderlag från 

kommunfullmäktige, nämnder och utskott. Syftet skulle vara att detta skulle 

främja den demokratiska insynen och skapa bättre transparens kring politiska 

beslut.  

Ett digitalt diarium innebär att offentliga handlingar, inklusive protokoll och 

beslutsunderlag, görs lättillgängliga och sökbara på kommunens hemsida.  

Kommunstyrelsen har behandlat motionen och bedömde att det finns ett 

behov av att närmare undersöka möjligheterna för ett digitalt system med 

sökbarhet för offentliga handlingar. Kommunstyrelsen beslutade att initiera 

en utredning i frågan. Kommundirektören fick uppdraget att genomföra 

utredningen och återrapportera resultatet till kommunstyrelsen vid 

sammanträdet i februari 2025. 

Utredningen visar på fördelar och utmaningar med öppet webbdiarium.  

Allmänheten kan exempelvis enklare följa politiska beslut och få ökad insyn 

genomökad tillgänglighet. Den ökade transparensen kan stärka förtroendet 

för kommunens arbete och minskar risken för att beslut upplevs som dolda 

eller otillräckligt kommunicerade. 

Utmaningar rör hanteringen mellan att balansera transparens, rättssäkerhet 

och praktisk genomförbarhet, då utredningen visar att incidenter kan uppstå. 
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Utöver det krävs tekniska lösningar samt kompetens och kunskap för att 

säkerställa att dokument hanteras och publiceras korrekt. För 

tjänsteorganisationen medför det en ökad arbetsbelastning och resurser kan 

behövas i arbetet. 

Vad bör ske framåt? 

I dagsläget är kommunen mitt i en upphandling av ett diarie – och 

ärendesystem där möjligheten att införa ett öppet webbdiarum som verktyg 

finns med i kravställningen. Ett nytt system beräknas vara i drift senast 

januari 2026.  

Det finns behov av flera analyser samt beslutssteg innan ett införande som 

rör: Organisation, eventuellt tillförande av resurser/ökade kostnader och 

beslut om publicering av dokument eller av så kallade metadata. 

(Information som beskriver dokumentet, såsom titel, datum, diarienummer 

och ärendets status, istället för själva innehållet i dokumentet).  

Utöver det ovan beskrivna behöver organisationen därefter göra en plan för 

kompetenshöjande insatser, prioritera vilka typer av dokument som skall 

publiceras, en risk- och konsekvensanalys, och en åtgärdsplan för att hantera 

och eliminera risker, samt säkra att dokumenttyperna som publiceras är 

sekretessprövade. 

Genom utredningen med omvärldsspaning samt intervjuer har 

kommunstyrelseförvaltningen fått en god inblick i fördelar och utmaningar. I 

tid är det gynnsamt att gå vidare med analyser då upphandling av ett nytt 

system pågår som möjliggör att pröva olika leverantörers lösning/verktyg för 

publicering i ett öppet webbdiarium. En implementering av ett nytt ärende 

och diariesystem tar tid och resurser i anspråk då den typen av system tillhör 

en av de största systemen en kommun kan ha. Med anledning av det önskar 

kommunstyrelseförvaltningen att få gå vidare med analysfrågorna ovan och 

att beslut som behöver fattas under processens gång, kan tas löpande och i 

dialog med kommunstyrelsens presidium. Bedömningen är i nuläget att ett 

öppet webbdiarium kan vara i bruk tidigast våren 2026.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-01-07 

Checklista inför beslut 

Bilaga 1 - Utredning om öppet webbdiarium för offentliga handlingar 

______  

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

25(37) 

Sammanträdesdatum 

2025-01-21 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 12 Dnr 2025-000021 3.4.2.0 

Avtal angående VA-anläggning för camping och 
restaurang på Smitingen 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att anta förslaget till avtal med bilagor, samt 

att uppdra till kommunstyrelsens ordförande att skriva under avtal. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Christina Lindberg (C) och Andreas Sjölander (S). 

Bakgrund 

Kommunen äger ett markområde i direkt anslutning till Smitingens havsbad i 

Härnösands kommun som är planlagt för camping. I syfte att tillse att det 

bedrivs campingverksamhet på marken har kommunen tidigare upphandlat 

en tjänstekoncession vilken tecknades den 6 juli 2023. Enligt 

tjänstekoncessionen har kommunen gett koncessionshavaren Huttopia i 

uppdrag att uppföra och bedriva campingverksamhet med tillhörande 

restaurangverksamhet på del av fastigheten Gånsvik 1:28 och Gånsvik 1:26 i 

Härnösands kommun. De närmare villkoren för koncessionen framgår av 

koncessionsavtalet vilken är del i beslutsunderlagen till avtalen.  

Området saknar idag vattenanläggning och avloppssystem. I 

koncessionsavtalets avsnitt 6.2.1 ”Förutsättningar” anges att parterna har 

kommit överens om att samarbeta för att bygga och driva en VA-anläggning. 

Enligt koncessionsavtalet ska därför särskilt avtal tecknas angående detta. 

Avtalet, bilaga 1, reglerar således koncessionshavarens och kommunens 

rättigheter och skyldigheter avseende byggandet av VA-anläggningen samt 

betalningsvillkoren därför. Allt enligt villkoren i det tecknade 

koncessionsavtalet.  

Utöver avtalet mellan koncessionshavaren och kommunen kommer två andra 

avtal att tecknas. Ett avtal mellan koncessionshavaren och VA-huvudmannen 

(HEMAB) vilken reglerar parternas rättigheter och skyldigheter avseende 

anslutning av enskild anläggning till den allmänna VA-anläggningen via 

kommunens anläggning. Ett annat avtal tecknas mellan kommunen och VA- 
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huvudmannen (HEMAB) vilken reglerar parternas rättigheter och 

skyldigheter avseende ansvar för byggandet och driften av den kommunala 

delen av VA-anläggningen samt kostnaderna därför. 

VA-anläggningen planeras anslutas till kommunens befintliga VA-system i 

Gånsviksdalen via pumpstationer i Gånsvikshamn och Smitingen, se 

principskiss som är en bilaga till avtalet, bilaga 2.  

Principen för kostnadsfördelningen avseende VA-anläggningen är att alla 

parter delar på kostnaderna från kommunens anslutningspunkt i befintligt 

VA-system fram till pumpstation Gånsviksdalen. Detta möjliggör framtida 

anslutning av området runt Gånsvik om behov skulle uppstå, dock inget som 

är planerat idag. Därefter delas kostnaderna mellan kommunen och 

koncessionshavaren från pumpstation Gånsvik till pumpstationen vid 

Smitingen. Detta möjliggör även framtida anslutning av 

sommarstugeområdet vid Smitingen. Koncessionshavaren tar hela kostnaden 

för pumpstationen vid Smitingen och för den enskilda anläggningens 

anslutning till pumpstationen. 

Tidsplan 

Avtalet träder i kraft vid undertecknandet och gäller tom 2059-09-30 i 

enlighet med koncessionssavtalets villkor. Den preliminära tidsplanen 

(upprättad 2024-12-06) för VA-anläggningen är att den ska vara färdig till 

andra kvartalet år 2026. Se bilaga 3. 

Bedömning 

Den initiala investeringskostnaden för en allmän VA-anläggning är på kort 

sikt högre jämfört med att uppföra en separat anläggning vid Smitingen. På 

längre sikt bedöms dock en allmän VA-anläggning vara mer 

kostnadseffektiv. En allmän lösning bedöms även ha en högre driftsäkerhet 

och är miljövänligare än en enskild anläggning. Med en allmän VA-

anläggning på plats behöver heller inte separat anläggning för 

husvagnsavlopp uppföras, vilket ytterligare bidrar till både ekonomiska och 

praktiska fördelar. VA-anläggningen planeras att uppföras som en del av ett 

gemensamt projekt tillsammans med byggnationen av en sommarcykelväg 

till Smitingen. Genom att samordna dessa projekt förväntas synergier uppstå, 

vilket bidrar till en ökad kostnadseffektivitet. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-01-14 

Avtalsbilaga 1 

Avtalsbilaga 2 

Avtal original 2024-12-06 

______  
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§ 13 Dnr 2025-000024 1.1.6.1 

Överenskommelse garanti depålösning 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att ingå en överenskommelse med Kollektivtrafikmyndigheten i 

Västernorrlands län om garanti för tillgång till bussdepå vid trafikstart 

december 2027, samt 

att uppdra till kommunstyrelsens ordförande att underteckna garantin. 

Bakgrund 

Härnösands kommun och Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrlands län 

står inför en stor upphandling av busstrafik i länet med planerad trafikstart 

december 2027. 

I nuvarande trafikavtal så bedrivs busstrafiken av entreprenören Byberg & 

Nordin Busstrafik AB, som äger bussdepån i Härnösand. Depån är dels 

gammal och uppfyller inte de krav som kommer att ställas på framtidens 

kollektivtrafik med stort behov av förnybara drivmedel och dels ägs depån 

av nuvarande entreprenör. Med anledning av det så aktualiserades frågan 

under våren 2024 för att utreda förutsättningar för projektering av en ny 

kommunalt ägd depå. Kommunstyrelsen beslutade därför 2024-05-28 att 

uppdra till kommunstyrelseförvaltningen att tillsammans med 

samhällsförvaltningen, lokalförsörjningsenheten och AB Härnösands 

kommunfastigheter starta projektering för en ny bussdepå. 

Kollektivtrafikmyndigheten har påbörjat förberedelserna för kommande 

upphandling och planerar att skicka ut förfrågningsunderlag under våren 

2025, då måste alla förutsättningar inför upphandlingen vara klara. Det 

behöver bland annat tydligt framgå i förfrågningsunderlaget om en bussdepå 

ska tillhandahållas som en del i förutsättningarna för busstrafiken i 

Härnösands kommun. 

Utifrån kommunstyrelsens beslut så har förutsättningen att det planeras för 

en ny bussdepå lämnats till Kollektivtrafikmyndigheten och att det ska ingå i 

förfrågningsunderlaget. Kollektivtrafikmyndigheten önskar därför en 

skriftlig överenskommelse om en garanti för eventuellt tillkommande 

merkostnader om inte bussdepån är klar till trafikstart i december 2027. Om 
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depån inte skulle vara klar inför trafikstarten i december 2027 så kan 

alternativa tillfälliga lösningar bli aktuellt. Kollektivtrafikmyndigheten vill 

därför ha en garanti för kostnadstäckning av sådana eventuella merkostnader. 

Exempel på merkostnader som skulle kunna uppstå är alternativa 

uppställningsplatser, ökade driftkostnader för drivmedel mm. 

Genom undertecknande av överenskommelsen om ”Garanti depålösning för 

busstrafik i Härnösands kommun” tar Härnösands kommun det ekonomiska 

ansvaret för tillkommande merkostnader om inte bussdepån är i full drift till 

den planerade trafikstarten. Genom att kommunen tar ekonomiskt ansvar för 

eventuella merkostnader så beslutar kommunen också om vilka alternativ 

som ska erbjudas en blivande entreprenör. Dock ska dessa alternativ så långt 

det är möjligt uppfylla de förutsättningar som lämnats i förfrågnings-

underlaget. 

Bedömning 

Förvaltningens bedömning är att det är väldigt små risker att situationen ska 

uppstå med att framtidens bussdepå inte ska vara klar till trafikstart i 

december 2027. Projekteringen är påbörjad redan under 2024 och om 

byggstart kan ske under hösten 2025 så är byggtiden cirka 2 år vilket med 

god marginal borgar för en färdig ny bussdepå till december 2027.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-01-14 

Garanti depålösning Härnösand 

Checklista inför beslut 

______  
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§ 14 Dnr 2024-000505 3.6.0.1 

Samarbetsavtal mellan Härnösands Folkhögskola, 
operastudion Kapellsberg och Härnösands kommun 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

att ingå avtal med Härnösand Folkhögskola gällande Operastudion 

Kapellsberg under tiden 2025-01-01 – 2027-12-31, 

att avtalskostnaden om 500 000 kr belastar kommunstyrelsens budget 2025, 

samt 

att beakta finansiering för 2026–2027 i kommande budgetarbetet.  

Bakgrund 

Under många år har Härnösands kommun bidragit till Härnösands 

folkhögskolas verksamhet genom olika avtal. Hösten 2021 förnyades 

samarbetet på en strategisk nivå och ett nytt avtal för perioden 2022–2024 

ersatte tidigare avtal.  

I Västernorrland saknas högskoleutbildningar inom kulturområdet. 

Härnösands Folkhögskola är därför extra viktig för Härnösand och regionen, 

inte minst som kulturinstitution och säte för konstnärlig utbildning. De bidrar 

till bildning och lärande både på grundläggande och avancerad nivå.  

Folkhögskolans operautbildningar skiljer sig något i upplägg jämfört med de 

andra programmen på folkhögskolan, då eleverna behöver en väldigt hög 

andel enskild undervisning för att nå den kvalité i utbildningen som krävs 

vilket gör den extra kostnadskrävande.  

Bedömning 

Stödet säkerställer kontinuiteten för operautbildning och andra konstnärliga 

verksamheter, vilket är en unik resurs i Västernorrland. 

Verksamheten stöder kommunens kulturprogram och tillväxtstrategi, 

inklusive mål om utbildning och minskad arbetslöshet. 

Operafestivalen och andra initiativ lockar besökare regionalt, nationellt och 

internationellt, vilket bidrar till turism och ekonomisk utveckling. 
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Program som Young Opera och Young Opera Artist Program ger ungdomar 

och unga vuxna unika utbildningsmöjligheter inom operakonsten. 

Verksamheten upprätthåller en stark kulturinstitution som stödjer regionens 

utveckling och Härnösands strategiska mål. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-01-13 

Samarbetsavtal mellan Härnösands Folkhögskola, operastudion Kapellsberg 

och Härnösands kommun 

Checklista Operastudion 2025-2026 

______  

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

31(37) 

Sammanträdesdatum 

2025-01-21 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 15 Dnr 2025-000022 2.3.0.1 

OPF-KR 25 Omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anta SKRs förslag OPF-KR 25 och ersätta tidigare OPF-KL 18,  

att utse kommunstyrelsen till pensionsmyndighet, samt 

att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utarbeta och besluta om riktlinjer för 

OPF-KR 25. 

Bakgrund 

I och med förändringen av tjänstepensionsavtalen från 2023 för de anställda 

inom kommunen har också SKR sett över deras rekommendationer till 

kommuner för omställning och pension för förtroendevalda, OPF-KR 25. 

SKRs styrelse antog 18 oktober 2024 reviderade bestämmelser för 

omställningsstöd och pension till förtroendevalda. SKR rekommenderar 

kommunen att anta OPF-KR 25.  

OPF innehåller regler om omställningsinsatser, pensionsförmåner och 

familjeskydd för förtroendevalda och deras efterlevande. 

OPF-KR25 är utformat för tillämpning hos respektive kommun. För att äga 

giltighet krävs ett lokalt antagande av bestämmelserna. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-01-13 

Checklista inför beslut 

SKRs Cirkulär 24:63  

Förslag till bestämmelser om omställningsstöd, pension och familjeskydd för 

förtroendevalda (OPF-KR25) 

______  
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§ 16 Dnr 2025-000028 1.1.2.1 

Markanvisning, del av Härnösand Ön 2:52 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna markanvisningsavtal med Fortifikationsverket på del av 

fastigheten Härnösand Ön 2:52, 

att uppdra till tillväxtchef att slutföra förhandlingen med Fortifikationsverket 

i samråd med kommunstyrelsens ordförande och andre vice ordförande, samt 

att uppdra till tillväxtchef att underteckna förvärvshandlingar gällande det 

aktuella markområdet för Härnösands kommun. 

Bakgrund 

Ett förslag på markanvisningsavtal har upprättats med Fortifikationsverket 

(nedan kallad exploatören). Exploatören har för avsikt att förvärva del av 

fastigheten Härnösand Ön 2:52 för sin verksamhet. Det aktuella 

markområdet avser den nedre delen av hamnparken som angränsar mot 

havet. Markområdet är idag planlagd som allmänplats park. För att 

exploatören ska kunna förvärva markområdet krävs det endera en 

planändring eller att detaljplanen för det aktuella markområdet upphävs. 

Exploatören ansöker om och bekostar planärendet. 

Överlåtelsehandlingar ska upprättas i enlighet med markanvisningsavtalet 

när en planändring alternativt upphävande av detaljplanen vunnit laga kraft. 

Markanvisningsavtalet är skrivet på 24 månader, räknat från den dag 

kommunstyrelsens beslut om att godkänna markanvisningsavtalet vunnit 

laga kraft. Tillväxtavdelningen medges rätt att förlänga avtalet i ytterligare 

12 månader om exploatören aktivt driver projektet framåt. 

Exploatören önskar få tillgång till markområdet omgående. Eftersom att 

marken är planlagd som allmänplats kan området inte upplåtas genom ett 

civilrättsligt avtal mellan parterna. Kommunstyrelsen ger trots detta 

exploatören rätt att nyttja och stängsla in området i och med godkännande av 

detta avtal.  

Förhandling gällande markpriset pågår, tillväxtchef uppdras i dialog med 

kommunstyrelsen ordförande och andre vice ordförande att slutföra 

förhandlingarna. 

 



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

33(37) 

Sammanträdesdatum 

2025-01-21 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-01-14 

Markanvisningsavtal gällande del av fastighet Ön 2:52 

Kartbilaga - Markanvisning del av Härnösand Ön 2:52 

Checklista inför beslut - Markanvisning del av Härnösand Ön 2:52 

______  
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§ 17 Dnr 2025-000004 1.1.2.1 

Kommunstyrelsens uppdragsbeslut 2025 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga uppdragslistan till handlingarna.      

Bakgrund 

Lars Liljedahl, kommundirektör, går igenom uppdragslistan.      

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens uppdragslista t.o.m. 2025-01-21       

______  
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§ 18 Dnr 2025-000001 1.1.2.1 

Anmälan av delegationsbeslut 2025 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna redovisning av delegationsbeslut. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-01-14 

Delegationsbeslut – Nyupplåning 

Delegationsbeslut – Personuppgiftsbiträdesavtal 

Delegationsbeslut – Begäran om utlämnande av allmän handling 

Delegationsbeslut – Begäran om utlämnande av E-post 

Delegationsbeslut – Utlämnande av allmän handling 2024-12-23 

Delegationsbeslut – utlämnande av allmän handling 2024-12-20      

 

______  
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§ 19 Dnr 2025-000002 1.1.2.1 

Anmälan av ärenden för kännedom till 
kommunstyrelsen 2025 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga ärenden för kännedom till handlingarna. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2025-01-08 

Protokoll arbetslivsnämnden, 2024-12-18 § 116 – Flytt av verksamhet,  

kontorsservice 

Protokoll Tillgänglighetsrådet, 2024-12-04 

Protokoll Skeppet 5 & 6 AB, 2024-12-03 

Protokoll Nya Ostkustbanan, 2024-11-08 med bilaga Månadsrapport med 

prognos 

Protokoll Invest i Härnösand AB, 2024-12-03 

Protokoll kommunförbundet Västernorrland, 2024-11-29 

Protokoll kommunförbundet Västernorrland extrainsatt, 2025-01-10 

Protokoll Länsmuseet, 2024-12-18 med bilagor 

Protokoll DIN TUR, 2024-12-13 med bilaga Mål och resursplan 

Minnesanteckning ägardialog Härnösandshus fjärde kvartalet 2024-03-27 

Minnesanteckning ägardialog Härnösandshus fjärde kvartalet 2024-06-19 

Minnesanteckning ägardialog Härnösandshus fjärde kvartalet 2024-09-18 

Minnesanteckning ägardialog Härnösandshus fjärde kvartalet 2024-12-08 

Avtal Miun – Härnösand 2025-2028 

Rektorsbeslut ny styrelse SWEAH 

Kramfors kommunfullmäktige, 2024-12-09 § 111 – Ägardirektiv Höga 

Kusten destinationsutveckling 
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Kramfors kommunfullmäktige, 2024-12-09 § 112 – Bolagsordning Höga 

Kusten destinationsutveckling 

SKR – Överenskommelse Ny socialtjänstlag 2025 

______  

 



RESERVATION (Yrkat avslag och reservation, ärende 5 KS 2025-01-21) 
M, C, L, SD  
 
Moderaterna, Centerpartiet, och Sverigedemokraterna, välkomnar satsningen på att utveckla 
Härnösand som arkivstad och ser det breda politiska stödet för inriktningen som mycket 
positivt. Däremot finns kritik mot hanteringen av beslutsprocessen avseende aktuellt 
hyresavtal. 
 
Avsaknaden av konkurrensutsättning för den tilltänkta hyreslokalen medför en överhängande 
risk för onödigt höga kostnader för kommunen. Samtidigt sänder det negativa signaler till det 
lokala näringslivet och riskerar att försämra näringslivsklimatet i kommunen. 
 
Beslut ska inte fattas utan tillräckligt underlag om potentiella intäkter från 
samarbetspartners och därmed vilka ekonomiska konsekvenser det innebär för kommunen, i 
nuvarande form har kommunstyrelsen enbart kännedom om hyreskostnader. Detta skapar 
en bristande transparens och riskerar att skada förtroendet för förvaltandet av skattemedel. 
  
Vidare har förenings- och näringslivsarkivens förutsättningar att delta i det nya arkivet inte 
helt säkerställts, trots deras självklara roll som nyckelaktörer i utvecklingen av Härnösand 
som arkivstad. Att inte inkludera dessa aktörer riskerar att urholka förutsättningarna för en 
stärkt arkivstad. 
 
Ett beslut med så stor ekonomisk risk kräver både en transparent process och ett tydligt 
ekonomiskt underlag för att säkerställa att satsningen är hållbar och välgrundad. 



RESERVATION  
Vänsterpartiet 
 
Vänsterpartiet välkomnar satsningen på att utveckla Härnösand som arkivstad och ser det 
breda politiska stödet för inriktningen som positivt. Däremot finns kritik mot hanteringen av 
beslutsprocessen avseende hyresavtalet. 
 
Avsaknaden av konkurrensutsättning för den tilltänkta hyresvärden medför en 
överhängande risk för onödigt höga kostnader. Samtidigt sänder det negativa signaler till det 
lokala näringslivet och riskerar att försämra näringslivsklimatet i kommunen. 
 
Beslut ska inte fattas utan tillräckligt underlag om potentiella intäkter från 
samarbetspartners och därmed vilka ekonomiska konsekvenser det innebär för kommunen, i 
nuvarande form har kommunstyrelsen enbart kännedom om kostnader. Detta skapar en 
bristande transparens och riskerar att skada förtroendet för förvaltandet av skattemedel. 
  
Vidare har förenings- och näringslivsarkivens förutsättningar att delta i det nya arkivet inte 
helt säkerställts, trots deras självklara roll som nyckelaktörer i utvecklingen av Härnösand 
som arkivstad. Att inte inkludera dessa aktörer riskerar att urholka förutsättningarna för en 
stärkt arkivstad. 
 
Ett beslut med så stor ekonomisk risk kräver både en transparent process och ett tydligt 
ekonomiskt underlag för att säkerställa att satsningen är hållbar och välgrundad. 


